
Fogadd a megfeszített Urat az örökkévaló Krisztus kezéből! 
Alapige: „Akkor nem tanítja többé senki az ő felebarátját, és senki az ő atyjafiát, mondván: 
Ismerjétek meg az Urat, mert ők mindnyájan megismernek engem, kicsinytől fogva nagyig, azt 
mondja az Úr, mert megbocsátom az ő bűneiket, és vétkeikről többé meg nem emlékezem.” Jer 
31:34. 

2020 húsvétja a globális és minden dimenziója tekintetében egyetemes keresztyénséget, magát 
az anyaszentegyházat a legfeloldhatatlanabb paradox állapottal szembesíti. Mi ez a 
feloldhatatlan ellentmondás, aminek emberi természetünk perspektívájából nincs megoldása? 
Két kikerülhetetlen alpigazság, melynek egyike így szól a római levél válogatott verseiből: 

„Azért a hit hallásból van, a hallás pedig Isten igéje által.” Róm 10:17 „Ezért nem 
szégyellem a Krisztus evangéliumát; mert Istennek hatalma az minden hívőnek 
üdvösségére, zsidónak először meg görögnek. Mert az Istennek igazsága jelentetik ki 
abban hitből hitbe, miképpen meg van írva: Az igaz ember pedig hitből él.” Róm 1:16-
17. „Mert minden, aki segítségül hívja az Úr nevét, megtartatik. Mimódon hívják azért 
segítségül [azt], akiben nem hisznek? Mimódon hisznek pedig [abban], aki felől nem 
hallottak? Mimódon hallanának pedig prédikáló nélkül? Mimódon prédikálnak pedig, ha 
el nem küldetnek? Amiképpen meg van írva: 
- Mely szépek a békesség hirdetőknek lábai, akik jókat hirdetnek!” Róm 10:13-15. 

Ugyanakkor szorosan mellette, az imént elhangzottakba szinte szervesen belefonódva Isten 
ugyanazon Lelke így szól: 

- „Akkor nem tanítja többé senki az ő felebarátját, és senki az ő atyjafiát, mondván: 
Ismerjétek meg az Urat, mert ők mindnyájan megismernek engem, kicsinytől fogva 
nagyig, azt mondja az Úr, mert megbocsátom az ő bűneiket, és vétkeikről többé meg 
nem emlékezem.” Jer 31:34. 

Mikor létezik jó megoldása az előbb vázolt kibékíthetetlen ellentmondásnak? Mikor tud úgy 
megszólalni emberi hangon az Isten evangéliuma, hogy ugyanakkor azonnal meg is szűnjön 
minden emberi közvetítés és csakis az Ő – én viszony maradjon? 
Akkor, amikor személyesen az Úr ragadja meg az életemet azzal, ahogyan megbocsátja 
bűneimet, elveti vétkeimet és ez által maga Isten állít félre igaz Igéje és az Ő valóságos jelenléte 
útjából minden e világi emberi tényezőt, éspedig a feltámadott Krisztus személyes 
megjelenésével! 
Mindenható Urunk, egyetlen igaz Főpapunk és Közbenjárónk, örökkévaló Királyunk és jó 
Pásztorunk 2020 húsvétján, ahogy magának a feltámadás napjának úrnapján is, személyesen 
jön el hozzánk önmagát kijelenteni, Istent Atyánkként megismertetni (Ez 20:5 és 9). 
Ma, a felhőnek s borúnak napján (Ez 34:12), nem állhat Ő közte és én köztem, te közted és Ő 
közte egyetlen más közvetítő sem! Ő, a Földkerekség globális pusztájába, ma, kivétel nélkül 
kiáltó hanggá tette minden eddigi szolgáját (Ézs 30:21; Máté 3:3; Jn 1: 23). Ma tehát a Krisztus 
élő személyén kívül, nem tanít senki! Ma nincs se pápai, se bíborosi, sem püspöki, sem 
esperesi, sem papi, sem lelkészi, sem prédikátori, sem evangelizátori, és semmilyen (rabbi, 
imám stb.) tanítói közvetítő Ő közte és te közted, csak az éjszakai pusztai sötétséget áthasító 
Szó és hang, az egyetlen tisztán hallható mennyekből való kiáltás és életre hívó Ige: 

- Íme itt a Vőlegény, jöjjetek elébe (Máté 25:6) , Ő hozzá jöjjetek mind (Máté 11:28)! 
Mert íme „így szól az Úr, megváltód és alkotód anyád méhétől fogva:  



- Én vagyok az Úr, aki mindent cselekszem, aki az egeket egyedül kifeszítem, és 
kiszélesítem a földet magamtól; Ki a hazugok jeleit megrontja, és a varázslókat 
megbolondítja, a bölcseket megszégyeníti, és tudományukat bolondsággá teszi. Aki 
szolgája beszédét beteljesíti, és véghez viszi követei tanácsát, aki így szól 
Jeruzsálemnek: Lakjanak benned (…)! Ézs 44:24-26. Megkeresni hagytam magamat 
azoktól, akik nem hívták segítségül nevemet; megtaláltattam magamat azokkal, akik 
nem is kerestek. Ezt mondám: Ímhol vagyok, ímhol vagyok, a népnek, amely nem 
nevemről neveztetett. Ézs 65:1. 
Íme, én magam keresem meg nyájamat, és magam tudakozódom utána. Miképpen a 
pásztor tudakozódik nyája után, amely napon ott áll elszéledt juhai között; így 
tudakozódom nyájam után, és kiszabadítom őket minden helyről, ahova szétszóródtak 
a felhőnek s borúnak napján. Ez 34:11-12. 

Ma Istenünk és mennyei Atyánk irgalmából nem papi szolga kezéből fogjuk elvenni a megtört 
kenyeret és a velünk közölt poharat, hanem Pál apostolhoz hasonlóan, ki-ki személyesen az 
Úrtól veszi magához a szent jegyeket! Igen testvérem, személyesen az Úrtól!  
Elevenítsed fel bibliaismereti tudásodat és sorold fel az Úr tanítványait, akik nagycsütörtök 
estéjén mesterükkel együtt törték meg a kenyeret, fogyasztották el a húsvéti bárányt. Ki olvassa 
az evangéliumokból, hogy a tarzuszi Pál köztük ült volna tizenharmadik tanítványként? Bizony 
senki! Pál talán1 hazudik, amikor azt mondja a korinthusiaknak, hogy én az Úrtól vettem, amit 
nektek előtökbe is adtam (…)? Határozottan nem hazudik, hanem mindennél valóságosabban 
és hitelesebben szól az ő árulásának éjszakájáról. 
Köntös László szerint „húsvét (értsük alatta a feltámadást) messze nem valamiféle mitikus 
történet, amelytől az emberi ész meghőköl, hanem pont fordítva, az emberi lét legbrutálisabb 
problematikájával, a halállal, a semmivel való szembenézés alaptörténete. A mi történetünk,” 
méghozzá a mi nem hihető történetünk. „A húsvétnál realistább és radikálisabb történetet nem 
ismerek, mert kihív a világban lét öntudatlanságából és önfeledtségéből. A húsvét 
problémalátásra tanít. Szembe mer nézni az emberi létezés átmenetiségének nagyon is reális, 
de iszonytató súlyával. De éppen ebből a mélységből emeli fel az embert oda, ahova mindig is 
tartozott, Isten valóságába. S ez már messze túlmegy a „csak ezt éljük túl” evilági filozófiáján.”2 
Nem elég tehát filozófusi, teológusi vagy éppenséggel papi szolga közvetítése által magunkhoz 
vennünk a megfeszített Krisztust, hanem szükségszerű, hogy Isten láthatatlanná, hallhatatlanná 
és nem megfoghatóvá tegye az ő emberi szolgáit, hogy Ő maga közölje Önmagát velünk, kivel-
kivel személyesen, 2020 húsvétja pedig éppen erről szól! 
Lehetséges, hogy Jézus maga üljön le ma az asztalunkhoz, hogy ott Ő imádkozzon, áldja meg 
és törje meg a kenyeret, s miközben ezt teszi megjelenjen nekünk, mi pedig mindörökre 
megismerjük Őt? Igen lehetséges, sőt ennek kell ma megtörténnie! 
Ma, itt és most nem vagyok több egy visszhangnál a pusztában. Ha lehettem is jel, az Úr 
elrontott, ha voltam is valaha bölcs, az Úr megszégyenített, és ha lehettem is valamely tudás 
tudója az Úr bolondsággá változtatott (Ézs 44:24-25), hogy most egyes egyedül csak Ő 
cselekedhessen! Ő maga legyen a jel, a bölcsesség, az ismeret, a tudás, a tanács, a Szó, a hang, 
az élet Igéje, hogy itt és most beteljesüljön benned is és bennem is az, amit Szentlélek Jeremiás 
által így szólt: 

 
1 1Kor 11:23. 
2 Köntös László: Húsvétról, a halál árnyékában In.: 
https://www.facebook.com/laszlo.kontos/posts/2664228780352266 



- „Akkor nem tanítja többé egyik ember a másikat, ember az embertársát arra, hogy 
ismerje meg az Urat, mert mindenki ismerni fog Engem, kicsinyek és nagyok – így szól 
az Úr!” Jer 31: 34. 

Ma, 2020 húsvétján Istennek ezt az régtől meghirdetett próféciáját tapasztaljuk meg, mely ma 
már nem egy csekély és jelentéktelen ígéret, hanem ez, maga a feltámadott Krisztus 
megjelenése, ki a legvalóságosabb valóság, aki személyes bűneink megbocsátásban jön 
hozzánk! Bűneid megbocsátásában nem a szemednek, nem a fülednek, még csak nem is a 
tapintásodnak, a gyomrodnak, az ízlelésednek vagy e világot letapogató elmédnek jelenik meg 
Ő, az átszegezett és megfeszített, hanem a felsoroltakkal együtt a te, de Ő általa már a 
mulandóság fölé emelt teljes emberi lényednek. Igaz és Ámen, hogy a megfeszített Krisztus 
fölemelt bennünket az Ő halálával, feltámadásával és megdicsőülésével! 
Hangsúlyozni szeretném, hogy 2020 húsvétján nem egy másik Róla szóló tanítással találkozol, 
amit egy gyarló ember közvetít, hanem személyesen Ő maga ismerteti meg magát veled saját 
Igéje és Lelke által, úgy ahogyan ez az evangélium Tamásával, Magdalai Máriájával, vagy Pál 
apostolával is történt. Tamás a feltámadott Messiás szelíd hangját hallva így szólt: 

- Én Uram és én Istenem! A temetőben Jézusért síró Mária pedig így kiáltott fel kitörő 
örömében: 

- Rabbóni, ami azt teszi: Mester! Ján 20:16. A tarzuszi Saul pedig a porba esve, vakon és 
reszketve ezt kérdezte: 

- „Kicsoda vagy, Uram? Az Úr pedig így válaszolt: 
- Én vagyok Jézus, akit te kergetsz: nehéz neked az ösztön ellen rugódoznod.” Apcs 9: 5. 

Mire Pál remegve és ámulva ezt kérdezte Tőle: 
- „Uram, mit akarsz, hogy cselekedjem?” Apcs 9: 6. 

Pál abban ismerte fel a neki megjelent Krisztust, ahogyan Ő arról kezdett el beszélgetni Pállal, 
hogy miként bánt Vele, amikor mindhalálig űzte Őt. Csak maga a megfeszített tud erről minden 
képzelődést kizáróan és mindennél valóságosabban beszélni veled! 
Krisztus Urunknak ez az önkinyilatkoztatása minden értelmet felülmúlóan több, mint bármi, 
amire a természet taníthat minket. Nem test és vér jelenti ki (Máté 16:17 és Gal 1:16) nekünk 
az élő Úristent, hanem személyesen a feltámadott Krisztus, ki a második Ádám, a mennyei 
ember. Ő maga szól és ismerteti meg Magát velünk, hogy Ő maga legyen bennük, a kegyelem, 
a bűnbocsánat, az ismeret, a tudás, a bölcsesség, a Szó, a Lélek, az örök életre felbuzgó élő 
forrás, maga az élet. 
Ez az a bizonyosság, hogy feltámadott Urunk mindenható teremtői Szava és Igéje új életre 
elevenített meg bennünket. Úgy legyen! Ámen. 


